
 
 
Ministeren 
 

 Side     1/1 

14. oktober 2014 
 

Uddannelses- og 
Forskningsministeriet 
 

Slotsholmsgade 10 
Post Postboks 2135 
 1015 København K 

Tel. 3392 9700 
Fax 3332 3501 
Mail ufm@ufm.dk 

Web www.ufm.dk 
 
CVR-nr. 1680 5408 

 
 
Ref.-nr. 14/017836-09  

 

  
 

Lovsekretariatet 
Folketinget 
Christiansborg 
1240 København K 

Medlem af Folketinget Annette Vilhelmsen (SF) har den 7. oktober 2014 stillet 

følgende spørgsmål nr. S 15 til uddannelses- og forskningsministeren, som hermed 

besvares. 

 

Spørgsmål S 15: 

 

Tager ministerens dimensioneringskrav højde for, at lærere, pædagoger, sygeple-

jersker og socialrådgivere kan efteruddanne sig og opkvalificere sig med en kandi-

datuddannelse inden for samme felt, eller skal disse fremover uddanne sig ud af 

professionerne, og kan ministeren i forlængelse heraf bekræfte, at de cirka 1.100 

studerende professionsbachelorer, som årligt tager en kandidatuddannelse inden 

for humaniorafag, fremover ikke får mulighed for at tage en sådan en, og kan mini-

steren afslutningsvis afkræfte, at dimensioneringskrav til kandidatoptag inden for 

humaniora arbejder imod regeringens målsætning fra 2012 om at skabe »flere og 

bedre veje« for alle studerende?  

 

Svar: 

 

Universiteterne må naturligt nok i en overgangsfase prioritere at få plads til rets-

kravsbachelorerne på de tilhørende dimensionerede kandidatuddannelser. Det 

betyder, at der i mindre omfang vil være plads til at andre end retskravsbachelorer-

ne kan optages på de kandidatuddannelser, der skal reducere i optaget. Det gælder 

både danske og udenlandske studerende. Og færre vil have mulighed for at komme 

tilbage til studierne efter nogle år på arbejdsmarkedet.  

 

Og det er netop hensigten, at reducere optaget på de uddannelser, der uddanner for 

mange i forhold til jobmulighederne. Det er ikke dårlige uddannelser – men der er 

en ubalance, som vi er nødt til at rette op på.  

 

Samtidig opfordres uddannelsesinstitutionerne til at undersøge mulighederne for 

at øge antallet af studiepladser på uddannelser med bedre jobmuligheder.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Sofie Carsten Nielsen 
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